

MY TRUCKING PROUD JOURNEY FROM COLOMBIA TO CALIFORNIA



By: Gabriel Fernando Gonzalez, SUMMITEC LCC Owner, CEO.

As the business owner of Summitec LLC, a company that distributes and provides Global Positioning Satellite (GPS) units and tracking services for commercial vehicles, I am proud to say that our Company has served many throughout these 20 years and stands today as the result of hard work, dedication, and vision. Like many of the industry, our stories are often overlooked as to how the goods movement industry has positively impacted our lives and why we are proud. Our intentions to serve the communities we live in are all relatively similar, and yet, how we have each arrived to where we are today is actually quite unique.

I was born and raised in Bogota, Colombia into a family of 10 in a 3 bedroom home. From an early age of 12, like most children in developing countries, I took on the responsibility to work, provide and survive through some of the most challenging times in my country.

Up until the Political Constitution of Colombia of 1991 was adopted, the country faced years of heavy civil war that flooded the land with drugs, violence, and poverty. In fact, communities throughout the country lived in fear which disabled

most people's capacity to dream of a better life.

However, shortly after my wife Maria gave birth to my first son, Jose in 1981, I lost the ability to succumb to fear and decided to follow my dreams of investing into advanced technology that would better assist the trucking industry. From that day forward, I committed my work, studies, and life to ensuring that my children would not have to endure the same struggles as I had in the last 20 years.

On Sunday July 7, 1991 Colombia established and adopted the New Constitution - opening up the door to international commerce, trade, and most of all opportunities. During that time, the national poverty rate stood firmly at 65 percent with many families living under \$2 a day. This meant that envisioning a plan or goal was very unlikely, and at most times, impossible. Although the initial stages of a new democracy in my homeland filled us with optimism, it also left many in doubt of the unknown.

Despite the odds against entrepreneurship in Colombia, I began to research the United States' market, economy, and technologies. As goods and supplies began to flow into Colombia - growing its economy so did the need to safely and efficiently move freight.

By 1997, I partnered with a US Company dedicated to developing software to interpret, gather and report information taken from GPS devices. In 1999, Summitec LLC launched its official business with 5 employees. Introducing the technology in Colombia, we quickly optimized the use of the devices by presenting, promoting, and marketing its capabilities.

For the next 12 years, our small mom and dad shop progressively grew providing jobs and economical support employing people. Initially, my goal was to provide and protect my family from hardship. However, looking back, I realized that my intentions were also to support the community, through various forms of opportunities.

In 2012, my family and I relocated to Southern California where we have rooted our branch of Summitec LLC. We are grateful with the Trucking Industry that provided my wife and I the ability to support our three children through two undergraduate degrees, two masters and one PhD program at some of the most respected universities.

We know that the trucking industry in California requires some of the most advanced and dynamic technologies, and in our Company, we are ready, and eager to provide it with our GPS Services.

SPANISH VERSION

Por: Gabriel Fernando Gonzalez, Dueño – CEO.

Como dueño de Summitec LLC, una compañía que distribuye y provee unidades Seguimiento Satelital Global (GPS) y servicios para vehículos comerciales, me siento orgulloso de decir que nuestra Compañía ha servido muchos negocios a través de los 20 años y se destaca hoy como resultado de trabajo duro, dedicado y una buena visión. Nuestras historias a menudo se pasan por alto, en cuanto a cómo la industrial del movimiento de mercancías ha impactado positivamente nuestras vidas y por qué estamos orgullosos. Nuestras intenciones de servir a las comunidades en donde vivimos, son todas relativamente similares y sin embargo, cómo hemos llegado a donde estamos hoy, es realmente único para cada caso.

Nací y crecí en Bogotá – Colombia, en una familia de 10 en una casa de 3 alcobas. Desde mis 12 años, como muños niños en países en desarrollo, tome la responsabilidad de trabajar, proveer y sobrevivir los más retadores tiempos en nuestro país.

Hasta que se adoptó la Constitución Política de Colombia 1991, el país enfrentó años de intensa guerra civil que inundó la tierra con drogas, violencia y pobreza. De hecho, muchas comunidades a lo largo y ancho del país, han vivido con miedo, lo que deshabilitó la capacidad de mucha gente de soñar con una mejor vida.

Sin embargo, luego de que mi esposa María tuviera a nuestro primer hijo, José en 1981, no quise sucumbir al miedo y decidí seguir mis sueños de invertir en tecnología avanzada que asistiría mejor a la industria de transporte en Colombia. Desde ese día hasta la fecha, comprometí mi trabajo, estudios y mi vida a asegurarme que mis hijos no tuvieran que pasar por las mismas dificultades por las que pase durante 20 años.

El Domingo 7 de Julio de 1991, Colombia estableció u adoptó la Nueva Constitución, abriendo las puertas al comercio internacional, intercambio y mejores oportunidades. Durante ese tiempo, el porcentaje de pobreza era del 65% con muchas familias viviendo con \$2 al día. Esto significaba que ponerse una meta o un plan era bastante difícil o imposible. Sin embargo, las etapas iniciales de una nueva democracia en mi país nos llenaron de optimismo, aunque para algunos solo significara dudas ante lo desconocido.

A pesar de las pocas probabilidades de emprendimiento en Colombia, empecé a investigar el Mercado, la economía y las tecnologías de los Estados Unidos. A medida que bienes y suministros empezaron a ingresar a Colombia, hacienda crecer su economía, de la misma forma se creó la necesidad de mover dichas mercancías en forma segura y eficiente.

Hacia 1997, me asocié con una compañía de EEUU dedicada al desarrollo del

software para interpretar, recoger y reportar información tomada de los dispositivos de GPS. In 1999, Summitec LLC lanzó su negocio oficialmente con 5 empleados. Al introducir esta tecnología en Colombia, rápidamente optimizamos el uso de los dispositivos presentando, promoviendo y haciendo propaganda de su funcionalidad.

En los siguientes 12 años, nuestro pequeño negocio de mama y papa fue creciendo progresivamente proveyendo trabajos y soporte económico dando empleo. Inicialmente, mi objetivo era proveer y proteger a nuestra familia de dificultades económicas. Sin embargo, mirando hacia atrás, me di cuenta que mis intenciones también fueron las de apoyar a la comunidad, por medio de varias oportunidades que generamos con nuestra empresa.

En el 2012, mi familia y yo nos trasladamos al Sur de California donde nos establecimos y fundamos la Sucursal de Summitec LLC. Estamos agradecidos con la industria del transporte que ha permitido a mi esposa y mi la oportunidad de educar a nuestros hijos, dos graduados de la Universidad, dos con Maestría, un PhD, en unas las más acreditadas universidades de Colombia y EEUU.

Sabemos que la industria del transporte en California requiere de tecnologías avanzadas y dinámicas y nuestra Compañía está lista y deseosa de proveerla con nuestros servicios de GPS.